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26.03.2019 

 
I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  
 

1. Kan Naalakkersuisut give en begrundelse for, med hvilke baggrunde Aasiaat bliver lukket 

som fødested? 

2. Er de relevante parter blevet hørt i forbindelse med nedlukningen af fødestedet i 

Aasiaat, f.eks. personalet i Sundhedsvæsenet, Jordmoderforeningen og Kommune 

Qeqertalik? 

3. Hvilken indsats vil Naalakkersuisut have for at sikre at Aasiaat fødested kan blive 

genåbnet? 

4. Hvilke krav skal være på plads før fødestedet i Aasiaat kan genåbnes? 

5. Hvor mange fødende har der været i Aasiaat i de sidste fem år? 

a) Hvor mange midler er der brugt på fødestedet i Aasiaat i de sidste fem år? 

6. Der er mangel på jordmødre i landet, og derfor er de fødende nødt til at forlade deres 

byer og tage ud til fødestederne for at føde. Hvilke tiltag har Naalakkersuisut for at  

afhjælpe denne mangel på jordmødre? 

7. Hvordan vil Naalakkersuisut sikre, at der sker en kontinuerlig vurdering af 

regionaliseringen indenfor sundhedsvæsenet? 

 
(Medlem af InatInatsisartut, Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 
Det er ærgerligt at man nedlukker fødestedet i Aasiaat. Jeg kræver at få en klar udmelding om, 
hvorfor dette er sket. Jeg vil også gerne have informationer om, hvorvidt der er foretaget høringer 
i den forbindelse. Man bør være opmærksomme på, at nedlukningen kan have mange negative 
konsekvenser for de mange familier der bruger Aasiaat som fødested. Derfor vil jeg gerne have 
oplysninger om, hvilke høringer man har lavet, for jeg mener at der er taget en beslutning hen over 
hovedet på de relevante parter – og dette skaber utryghed blandt befolkningen.  
Det er svært at skulle acceptere, at generationernes værdier omkring ens fødested, det at man har 
rødder på det sted man fødes, udvandes og forsvinder. 
 


